

9 D13-362
N° 075 /DC/MINSANTE/CIPM/2022 du 20 OCT 2022
Avis de Consultation pour une Demande de Cotation
pour l'organisation
d'un séminaire de sensibilisation sur la mise à jour de la méthodologie et des techniques
de vérification à l'intention des trois (03) Inspecteurs Généraux, des Contrôleurs de Gestion
et des Auditeurs Internes des principaux Projets et Programmes à financements conjoints
du Ministère de la Santé Publique

1. Objet :

Dans le cadre de la mise en œuvre du plan opérationnel de renforcement des capacités du personnel du MINSANTE, le Ministère de la Santé Publique envisage organiser séminaire de sensibilisation sur la mise à jour de la méthodologie et des techniques de vérification à l'intention des trois (03) Inspections Générales, des Contrôleurs de gestion et des Auditeurs Internes des principaux Projets et Programmes à financements conjoints du Ministère de la Santé Publique.

2. Consistance de la prestation :

La présente Cotation consiste en l'organisation d'un séminaire de sensibilisation sur la mise à jour de la méthodologie et des techniques de vérification à l'intention des trois (03) Inspections Générales, des Contrôleurs de gestion et des Auditeurs Internes des principaux Projets et Programmes à financements conjoints du Ministère de la Santé Publique.

3. Participation et origine :

La participation à la présente Cotation est ouverte à égalité de conditions, aux entreprises de droit camerounais ayant une expérience dans l'organisation des séminaires et prestations de services.

4. Financement :

Les prestations, objet de la présente Cotation sont financées par le Budget de Fonctionnement du Ministère de la Santé Publique, exercice 2022, imputation : 56 40 049 04 340030 361810

5. Coût prévisionnel :

Le coût prévisionnel de cette prestation est de vingt-neuf millions deux cent soixante-un mille cinq cent (29 261 500) francs CFA Toutes Taxes Comprises.

6. Consultation du Dossier de Cotation:

Dès publication du présent avis, le Dossier de Consultation physique peut être consulté aux heures ouvrables au Service des Marchés Publics (Bureau des Appels d'Offres) du MINSANTE - Tél/ : 222 22 10 21, sis à l'immeuble de la santé abritant la Division des Etudes et des Projets (DEP) non loin de l'immeuble siège de la Croix - Rouge Camerounaise.

7. Acquisition du Dossier de Consultation :

Le Dossier de Consultation peut être obtenu aux heures ouvrables au Service des Marchés Publics (Bureau des Appels d'Offres) du MINSANTE - Tél/ : 222 22 10 21, sis à l'immeuble de la santé abritant la Division des Etudes et des Projets (DEP) non loin de l'immeuble siège de la Croix - Rouge Camerounaise, dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de quinze mille (15 000) francs CFA, payable au Trésor Public contre quittance représentant les frais d'achat du dossier.

8. Caution de soumission :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une institution financière de premier ordre agréée par le Ministère des finances et dont la liste figure à la pièce 10 du Dossier de Consultation, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

Le montant de la caution de soumission est de cinq cent quatre-vingt-cinq mille (585 000) francs CFA.

9. Remise des offres :

Chaque offre, rédigée en langue française ou anglaise et en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels ainsi, devra parvenir au Secrétariat du Service des Marchés Publics au plus tard le 21-11-2022 à 13 heures, heure locale. Les Offres déposées devront porter la mention :

Avis de Consultation pour une Demande de Cotation N° 075 /DC/MINSANTE/CIPM/2022 du 20-10-2022 l'organisation d'un séminaire de sensibilisation sur la mise à jour de la méthodologie et des techniques de vérification à l'intention des trois (03) Inspecteurs Généraux, des Contrôleurs de Gestion et des Auditeurs Internes des principaux Projets et Programmes à financements conjoints du Ministère de la Santé Publique

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

10. Recevabilité des offres :

L'absence de la caution de soumission à l'ouverture est un motif de rejet pur et simple de l'offre.

Les offres comprendront les documents ci-après :

- ✓ La soumission timbrée, datée et signée au tarif en vigueur ;
- ✓ La quittance d'achat du dossier de consultation ;
- ✓ Le bordereau descriptif et quantitatif dûment rempli, daté et signé ;
- ✓ Le cadre du bordereau des prix unitaires.

Les pièces administratives certifiées par les autorités compétentes et en cours de validité exigées sont les suivantes :

- ✓ l'attestation de non redevance ;
- ✓ l'attestation d'immatriculation ;
- ✓ le plan de localisation signé sur l'honneur, indiquant la ville, la mairie, le quartier et le « lieu-dit » des bureaux du soumissionnaire ;
- ✓ l'attestation de domiciliation bancaire ;
- ✓ l'attestation de non exclusion des marchés publics ;
- ✓ l'attestation signée du Directeur de la Caisse National de Prévoyance Sociale ;
- ✓ Une attestation de non faillite établie par le Tribunal de Grande Instance du lieu de résidence du soumissionnaire datant de moins de trois (03) mois précédant la date de remise des offres ;
- ✓ la caution de soumission.
- ✓ Absence de la déclaration sur l'honneur de non-abandon d'un marché public durant les 03 dernières années.

Les éléments techniques sont :

- ✓ Références du soumissionnaire ;
- ✓ Méthodologie et compréhension des TDRs ;
- ✓ Profil du personnel clé ;
- ✓ Présentation du dossier.

Les offres devront être chiffrées hors taxes sur la valeur ajoutée (HTVA) et toutes taxes comprises (TTC) et accompagnées du modèle de soumission signé.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du dossier de consultation sera déclarée irrecevable.

11. Ouverture des offres :

L'ouverture des offres aura lieu le 21-11-2022 à 14 heures, heure locale par la Commission Interne de Passation des Marchés du MINSANTE, sis à l'Immeuble Ex – PSFN situé à proximité du siège de la Croix Rouge camerounaise, en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés.

Les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

12. Délai et lieu d'exécution :

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'ouvrage est de cinq (05) jours dès notification de l'Ordre de Service de démarrage des prestations.

Le séminaire se déroulera hors de la ville de Yaoundé.

13. Critères d'évaluation :

Ils comprennent les critères éliminatoires et les critères essentiels définis ainsi qu'il suit :

13.1. Critères éliminatoires :

Les critères éliminatoires sont les suivants:

- a. Absence de la caution de soumission;
- b. Fausse déclaration ou pièce falsifiée;
- c. Absence ou non-conformité d'une pièce administrative après épuisement du délai de 48 heures accordées ;
- d. Note technique inférieure à 70 points sur 100;
- e. Absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon d'au moins un marché public au cours des trois (03) dernières années et ne figure pas sur la liste des entreprises défaillantes annuellement établie par le MINMAP.

13.2. Critères essentiels :

Les critères essentiels sont les suivants :

N°	Désignation	Notation
A	Références du soumissionnaire	20 points
B	Compréhension des TDR, plan de travail et méthodologie	50 points
C	Profil du personnel clé	25 points
D	Présentation	05 points
Total		100 points

Toute offre ne satisfaisant pas les critères ci-dessus sera déclarée non conforme pour l'essentiel et sera disqualifiée.

Seuls les candidats qui ont totalisé, à l'issue de l'évaluation, une note technique au moins égale à Soixante-dix (70) points sur cent (100) seront retenus.

14. Attribution de la Lettre-commande :

Le Maître d'Ouvrage attribuera la Lettre-commande au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée la moins disante et reconnue conforme pour l'essentiel aux dispositions de la Demande de Cotation.

15. Durée de validité des offres :

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant une durée de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date d'ouverture des offres.

16. Renseignements complémentaires :

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat de la Direction des Ressources Humaines du MINSANTE sis à l'immeuble principal non loin du Musée National

17. Lutte contre la corruption :

Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler le MINMAP ou envoyer un SMS aux numéros suivants : 673 20 57 25 / 699 37 07 48.

Yaoundé, le 27 OCT 2022

Ministre de la Santé Publique,



Ampliations :

- MINMAP ;
- JDM/ARMP (publication) ;
- Président CIPM/MINSANTE ;
- Secrétariat CIPM/MINSANTE ;
- Service des Marchés Publics ;
- Archives
- Affichage.

7 D13-362 Consultation for a Quotation Request

N° 075 /CQ/MINSANTE/CIPM/2022 of 26 OCT 2022 for the organization of an awareness seminar on updating methodology and techniques verification for the three (03) General Inspectors, Management Controllers and Internal Auditors of major Jointly Funded Projects and Programs of the Ministry of Public Health

1. Object:

As part of the implementation of the operational plan for capacity building of MOH staff, the Minister of Public Health undertakes to organize an awareness seminar on updating methodology and techniques verification for the three (03) General Inspectors, Management Controllers and Internal Auditors of major Jointly Funded Projects and Programs of the Ministry of Public Health.

2. Consistency of the service:

This Quotation consists to organize an awareness seminar on updating methodology and techniques verification for the three (03) General Inspectors, Management Controllers and Internal Auditors of major Jointly Funded Projects and Programs of the Ministry of Public Health.

3. Participation and origin:

Participation in this Quotation is open on equal terms to cameroonian companies with experience in the organization of seminars and services.

4. Financing:

The services covered by this Quotation are financed by the Operating Budget of the Ministry of Public Health, financial year 2022, and allocation: 56 40 049 02 340030 361810.

5. Estimated cost:

The estimated cost of this service is twenty-nine million two hundred sixty-one thousand five hundred (29,261,500) CFA francs including all taxes.

6. Consultation of the tender file

The file may be consulted during working hours at the Public Procurement Service (Tenders Office) of the MINSANTE - Tel: 222 22 10 21, located in the health building housing the Division of Studies and Projects (DEP) not far from the headquarters building of the Cameroon Red Cross, as soon as this notice is published.

7. Acquisition of the tender file:

The tender file can be obtained during working hours from the Public Procurement Service (Tenders Office) of the MINSANTE - Tel: 222 22 10 21, located in the health building housing the Studies and Projects Division (DEP) not far from the headquarters building of the Cameroonian Red Cross, as soon as this notice is published against payment of a non-refundable sum fifteen thousand (15,000) CFA francs, payable to the Public Treasury representing the costs of purchasing the file.

8. Bid bond:

Each bidder must attach to his administrative documents, a bid bond established by a first-class financial institution approved by the Ministry of Finance and the list of which appears in exhibit 10 of the Tender File, valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers.

The amount of the bid bond is five hundred eighty-five thousand (585,000) CFA francs.

9. Submission of offers:

Each offer, written in French or English and in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the Secretariat of the Public Procurement Service no later than 24-11-2022 at 1 p.m., local hour. Tenders submitted must be marked:

Consultation for a Quotation Request N° 075 /CQ/MINSANTE/CIPM/2022 of 20-10-2022 for the organization of an awareness seminar on updating methodology and techniques verification for the three (03) General Inspectors, Management Controllers and Internal Auditors of major Jointly Funded Projects and Programs of the Ministry of Public Health

10. Admissibility of offers:

The absence of the bid bond at the opening is a reason for the pure and simple rejection of the offer. Tenders will include the following documents:

- ✓ The stamped, dated and signed submission at the current rate;
- ✓ The purchase receipt of the consultation file;
- ✓ The descriptive and quantitative slip duly completed, dated and signed;
- ✓ The framework of the unit price schedule.

The administrative documents certified by the competent authorities and currently required are as follows:

- ✓ The certificate of non-royalty;
- ✓ The registration certificate;
- ✓ The location plan signed on honor, indicating the city, the town hall, the district and the "locality" of the tenderer's offices;
- ✓ The certificate of bank domiciliation;
- ✓ The certificate of non-exclusion from public contracts;
- ✓ The certificate signed by the Director of the National Social Insurance Fund;
- ✓ The certificate of non-bankruptcy established by the High Court of the place of residence of the tenderer dating from less than three (03) months preceding the date of submission of tenders;
- ✓ The bid bond;
- ✓ The declaration on honor of non-abandonment of a public contract during the last 03 years.

The technical elements are:

- ✓ Bidder's references;
- ✓ Methodology and understanding of the ToRs;
- ✓ Staff key profile;
- ✓ Presentation of the file.

Tenders must be quoted excluding value added tax (HTVA) and all taxes included (ATI) and accompanied by the signed tender template.

Any offer that does not comply with the requirements of this notice and the consultation file will be declared inadmissible.

11. Opening of bids :

The opening of tenders will take place on 2014-11-20 at 2 p.m. local time by the Internal Tenders Commission of the MINSANTE, located at the Ex - PSFN building located near the Cameroon Red Cross headquarters, in the presence of the tenderers or their duly authorized representatives.

Bidders may attend this opening session or be represented by a duly authorized person of their choice.

12. Delivery deadline and place :

The maximum execution deadline provided for by the Contracting Authority is five (05) days from notification of the Service Order for the start of the services.

The seminar will take place outside the city of Yaoundé.

13. Evaluation criteria:

They include the eliminatory criteria and the essential criteria defined as follows:

13.1. Elimination criteria:

The qualifying criteria are as follows:

- a. Absence of the bid bond;
- b. False declaration or falsified document;
- c. Absence or non-compliance of an administrative document after exhaustion of the 48-hour period granted;
- d. Technical score less than 70 points out of 100;
- e. Absence of a sworn statement of non-abandonment of at least one public contract over the past three (03) years and does not appear on the list of defaulting companies annually established by MINMAP.

3.2. Essential criteria:

The essential criteria are:

No.	Designation	Notation
A	References	20 points
B	Understanding of the ToR, work plan and methodology	50 points
C	Staff key profile	25 points
D	Presentation	05 points
Total		100 points

Any offer not meeting the above criteria will be declared substantially non-compliant and will be disqualified.

Only candidates who have totaled, at the end of the evaluation, a technical score at least equal to Seventy (70) points out of one hundred (100) will be retained.

14. Award of the Quotation

The contract will be awarded to the Tenderer whose tender is found to be substantially responsive to the Tender Documents and whose financial offer has been evaluated as the lowest.

15. Period of validity of offers:

Bidders remain committed to their bid for a period of ninety (90) days from the date of opening of bids.

16. Additional information:

Additional information can be obtained during working hours from the Human Resources Department of the MINSANTE located in the Main Building not far from the National Museum.

17. Fight against corruption:

For any attempt at corruption or acts of bad practice, please call MINMAP or send an SMS to the following numbers: 673 20 57 25 / 699 37 07 48.

Yaoundé, on 20 OCT 2022
The Minister of Public Health,

Copies:

- MINMAP;
- JDM/ARMP (publication);
- CIPM/MINSANTE;
- Public Procurement Service;
- Archives ;
- Display.

